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§ 12 Remiss - översyn av 
ersättningsmodellen för vård- och 
omsorgsboenden inom 
valfrihetssystemet. 
Diarienummer 1.5.1.-377/2013 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

Remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

 

Ledamoten Agneta Isacsson (FP) och ledamoten Stephans 

Andrén (C) samt ledamöterna Shadi Larsson och Barbro Borg 

(MP) och vice ordförande Anita Lindskog (S) lämnade 

särskilda uttalanden.  

 

Ärendet 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat den 8 juli 2013. 

 

Kommunstyrelsen har begärt yttrande från bl.a. Norrmalms 

stadsdelsnämnd med anledning av äldreförvaltningens översyn 

av ersättningsmodellen för vård- och omsorgsboenden inom 

valfrihetssystemet.  

 

Förvaltningen ställer sig i huvudsak positiv till förslaget om en 

enhetlig ersättningsmodell. En fördel med förslaget är att det 

förväntas minska skillnaderna i ersättning till utföraren. Det 

betyder att utföraren bättre kan planera verksamheten vad 

gäller bemanning och innehåll. 

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Alexandra Östback (M) föreslog att 

stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 

stadsdelsförvaltningens förslag.  

 

Ledamoten Agneta Isacsson (FP) lämnade följande särskilda 

uttalande: 

Vi stöder förvaltningens remissvar men vill göra 

följande uttalande. 

Av förslaget framgår att Stockholms 

stadsdelsförvaltningar gör olika bedömningar av de 

boendes vårdbehov. De stora skillnaderna som 

redovisas är frapperande och kan inte förklaras på 
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annat sätt än att biståndshandläggarna tolkar stadens 

riktlinjer på olika sätt – vilket Äldrenämnden mycket 

riktigt skriver. 

 

För att bl a komma till rätta med detta föreslår 

Äldrenämnden ett förändrat ersättningssystem, vars 

syfte också är att det ska bli lättare att administrera för 

samtliga inblandade. Vidare föreslås vissa 

förbättringar. (T ex när det gäller avdrag för kost i 

samband med sjukhusvistelse. Avdragen innebär f n en 

direkt förlust för enheterna eftersom måltidernas 

leveranser oftast bestämts långt i förväg.) 

 

Stora skillnader mellan stadsdelarna 

Vi förstår att en omsorgsbedömning inte kan bli 100 % 

rättvis då det finns ett otal olika diagnoser med stora 

variationer av omsorgsbehov. Handläggarna har också 

olika bakgrund och preferenser vilket leder till att 

bedömningarna kan variera.  

Skillnader inom andra områden? 

De stora bedömningsskillnaderna stadsdelarna emellan 

inger viss oro. Är det vanligt att bedömningarna skiljer 

sig så från ena förvaltningen till den andra?  

 

Vi anhåller därför om att förvaltningen redovisar andra 

områden där det kan finnas stora skillnader 

stadsdelarna emellan. Alternativt att förvaltningen 

jämför sig med ett par andra stadsdelsförvaltningar, 

gärna vs Kungsholmen och Bromma.  

 

Ledamoten Stephan Andrén (C) anslöt till Folkpartiets 

särskilda uttalande. 

 

Ledamöterna Shadi Larsson och Barbro Borg (MP) lämnade 

följande särskilda uttalande: 

Vi förutsätter att den nya modellen redan från början 

blir föremål för noggrann uppföljning. Det kan vara 

svårt att komma på rätt ersättningsnivå vid så stor 

förändring. Såväl brukares som utförares erfarenheter 

måste tas tillvara. Det kan visa sig att justeringar 

behöver övervägas, varför beredskap måste finnas för 

detta. 

 

Vice ordförande Anita Lindskog (S) anslöt till Miljöpartiets 

särskilda uttalande. 

 ______________________  


